
118 / BLAUWE KAMER 3 2023

VAN DE NVTL /

119 / nvtl

Als je doet wat je altijd deed, krijg je 
wat je altijd kreeg. Het citaat van Ein-
stein wordt met graagte aangehaald 
om verandering te entameren. Joeri 
de Bekker neemt de woorden van de 
natuurkundige niet in de mond, maar 
betoogt hetzelfde: misschien moet 
het roer eens om. ‘Ik ben uit de tijd van 
de Club van Rome en Grenzen aan de 
groei. De boodschap uit dat rapport – 
we putten de aarde uit – had impact op 
mij persoonlijk en op mijn generatie. 
Maar we zijn vijftig jaar verder en geen 
steek opgeschoten. We blijven steeds 
hetzelfde doen en nieuwe inzichten 
krijgen geen ruimte.

Kansen / Die nieuwe inzichten zijn er 
wel degelijk, ziet De Bekker. Binnen 
de vakwereld maar zeker ook bij jonge 
ontwerpers en studenten. ‘Zij vliegen 
vraagstukken vrij aan, niet gebon-
den aan de regels van het spel in de 
beroepspraktijk. Dat zie ik terug in 
afstudeerprojecten op de opleidingen. 
Die zijn gemaakt zonder dat vanaf de 
zijlijn is ingefluisterd “daar is hele-
maal geen geld voor” of “dat is toch 
niet haalbaar”. In die afstudeerprojec-
ten voel je: losgeweekt van deadlines 
en budgetten ontstaat ruimte voor 
denken over grenzen heen.’
Joeri de Bekker zou graag zien dat 

de verhalen, ideeën en oplossingen 
van jonge ontwerpers en studenten 
meer aandacht krijgen. Om te begin-
nen gewoon vanwege de rekensom. 
Want de jonge garde heeft langer met 
de toekomst te maken dan wij. Jonge-
ren leven met de overtuiging dat het 
anders moet, stelt hij. ‘Als studenten 
in het bestek van een project over 
klimaatadaptatie een stuk landbouw-
grond onder water zetten, zien ze dat 
niet als een probleem, maar als een 
kans voor die agrariër om een nieuwe 
weg in te slaan.’ Jonge ontwerpers zien 
zichzelf ook meer als onderdeel van de 
natuur dan consument van die natuur. 
‘Natuurbehoud is lijfsbehoud.’

Oordeel / Die grondhouding moet naar 
de praktijk worden gebracht, vindt De 
Bekker. ‘De grote opgaven zijn urgen-
ter dan ooit. Integraal ontwerpen is 
mooi, maar we denken ons er ook in 
vast, we maken enorme knopen. Nu 
is het moment om de vakdiscipline te 
laten zien dat het anders kan. En we 
niet meer iets moois moeten maken 
van iets dat eigenlijk fout zit. Neem de 
woningnood. Het rendement van be-
leggers stuurt nu de vraag of woning-
bouwprojecten doorgaan of niet. Dat 
gaat aan de kern van de zaak voorbij. 
Wij moeten opdrachtgevers sturen 

Jonge ontwerpers en studenten meer het podium geven, zowel binnen de 
NVTL, in de ontwerppraktijk als in het ruimtelijk beleid. Het is een wens van 
NVTL-voorzitter Joeri de Bekker. De grote opgaven zijn urgenter dan ooit, 
stelt De Bekker. ‘Jongeren leven vanuit de overtuiging dat het anders moet. 
Dat is wat we nodig hebben.’

‘Geef de ruimte aan 
de jongeren’

naar de goede vraagstelling.’
Met 'wij' bedoelt De Bekker dan niet 
zichzelf en zijn generatiegenoten. 
‘Jongeren komen met oplossingen, 
ideeën, strategieën, invalshoeken waar 
ik zelf niet mee zou komen. Maar ik 
betrap me erop dat ik er vaak snel een 
oordeel over heb. Dat is natuurlijk de 
dood in de pot. Soms is het beter dat ik 
eerst gewoon even mijn mond houd en 
luister naar wat deze jongeren te ver-
tellen hebben, nadenk over hun ideeën 
en naar hun oplossingen kijk.’

Verjongen op de werkvloer / Ook bin-
nen de ontwerpbureaus moet een slag 
gemaakt worden, vindt De Bekker. 
De bureaus moeten aan de bak, maar 
hoe? ‘De wens om jonge mensen aan te 
trekken is groot, maar waar we ze mee 

‘Jongeren vliegen 
vraagstukken 

vrij aan, niet 
gebonden aan 

de regels van de 
beroepspraktijk’

lokken is bedroevend. Kijk naar het 
salaris. En jongeren hebben een ander 
arbeidsethos dan wij, denken anders 
over de rol van werk in hun leven. Vier 
dagen werken is okee, in plaats van 
doorhalen tot het af is.’
Young NVTL is het netwerk van en 
voor jonge ontwerpers tot en met 35 
jaar en (bijna) werkend in de land-
schapsarchitectuur. De Bekker wil de 
banden met de jonge NVTL’ers aanha-
len om de stem van jongeren in het vak 
luider te laten resoneren. Hij wil weten 
wat voor de jongeren in het vak de 
speerpunten zijn. En als exercitie om 
te kijken wat er gebeurt als je je mond 
dichthoudt en luistert, en de ruimte 
aan de jongeren geeft.’

Hans Fuchs

Mellanie Righard, onlangs afgestu-
deerd aan HAS Green Academy, 
laat zien wat je krijgt als je Am-
sterdam radicaal vergroent en het 
werelderfgoed combineert met de 
Victoria Falls. 
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